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Svar på spørgsmål nr. 5 (§7) af 2. oktober 2015 (aktstykke 156) 
stillet af Finansudvalget. 

Spørgsmål: 
Vil ministeren redegøre for, hvordan man er kommet frem til, at kommunerne 
med SKI´s rammeaftaler sparer 1 mia. kr. årligt i samlede omkostninger? 
 

Svar: 
Besparelsespotentialet er opgjort af SKI på baggrund af det forventede årlige ind-
køb på aftalerne, og de priser SKI’s kunder forventeligt ville betale for sammen-
lignelige varer og ydelser på markedet.  
 
Priserne på en ny aftale sammenlignes med tilgængelige oplysninger om de priser, 
som kunderne betaler før ikrafttrædelsen af aftalen, eksempelvis priserne fra en 
tidligere SKI-aftale. Differencen mellem priserne sammenholdes med den forven-
tede volumen for at opgøre et samlet effektiviseringspotentiale.  
 
SKI har opgjort besparelsespotentialer for nye aftaler siden 2011, som SKI har 
offentliggjort på deres hjemmeside. På enkelte aftaler har det ikke været muligt at 
lave en opgørelse af besparelsespotentialet. Det kan skyldes, at SKI ikke får priser 
i forbindelse med rammeudbuddet, men først når kunderne har gennemført mini-
udbud på aftalen, eller hvis der ikke er et reelt sammenligningsgrundlag.   
 

Med venlig hilsen 

Claus Hjort Frederiksen 
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